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IG-KZ.8021.3.2017 

Protokół z Posiedzenia Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim 

 

Ad 1) Dnia 5 kwietnia 2017 roku o godz. 12.00 odbyło się posiedzenie Rady Społecznej  

SP ZOZ.  

Posiedzenie Rady Społecznej rozpoczęło się wizytą w przebudowanym i rozbudowanym 

Oddziale Chirurgicznym z Pododdziałem Gastroenterologicznym.  

Po wizycie w szpitalu posiedzenie kontynuowano w salce konferencyjnej Starostwa 

Powiatowego (budynek B) w Grodzisku Wielkopolskim.   

Pan Antoni Kłak Przewodniczący Rady Społecznej SP ZOZ w Grodzisku Wielkopolskim 

powitał przybyłych na posiedzenie Członków Rady Społecznej oraz zaproszonych Gości. 

Nieobecni Członkowie Rady Społecznej to Pani Lucyna Zajdowicz, Pan Zbigniew Gnus, Pan 

Marcin Stróżyński  (lista obecności Członków stanowi załącznik nr 1 do protokołu), 

zaproszonych Gości (lista obecności Gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

Pan Przewodniczący poinformował, że krótko po posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ  

w dniu 09.02.2017 r. Wojewoda Wielkopolski pismem z dnia 08.02.2017 r. (data wpływu  

do Starostwa 13.02.2017 r.) zwrócił się z prośbą o dokonanie zmiany przedstawiciela 

Wojewody Wielkopolskiego w Radzie Społecznej SP ZOZ. Do pełnienia tej funkcji 

wyznaczył Pana Zbigniewa Gnusa. Rada Powiatu Grodziskiego uchwałą  

Nr XXVIII/190/2017 z dnia 28 lutego 2017 r. dokonała stosownej zmiany.  

Pan Przewodniczący poinformował, iż zgodnie z zapisami Regulaminu Rady Społecznej jest 

ona władna do podejmowania uchwał, ponieważ jest zapewnione quorum.  

Ad 2) Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kłak przeszedł do punktu drugiego posiedzenia 

– przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. Pan Przewodniczący odczytał zaproponowany 

porządek obrad.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie posiedzenia i powitanie. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.   

3. Przyjęcie protokołu z Posiedzenia Rady Społecznej SP ZOZ z dnia 09.02.2017 r.  

4. Analiza skarg i wniosków za rok 2016 wnoszonych przez pacjentów, z wyłączeniem spraw 

podlegających nadzorowi medycznemu.  

5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
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a) przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzisku Wielkopolskim opinii w sprawie rocznego sprawozdania z wykonania planu 

finansowego za 2016 rok,  

b) przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzisku Wielkopolskim opinii dotyczącej zmiany planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim na rok 2017. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zakończenie.  

Pan Przewodniczący zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt 5c) podjęcie 

uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii dotyczącej wydzierżawienia pomieszczenia. 

Zapytał, czy ktoś z Członków Rady ma pytania, uwagi. Nikt z Członków nie miał uwag. 

Poddał wniosek pod głosowanie. Porządek obrad został jednogłośnie rozszerzony o punkt 5c).  

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie posiedzenia i powitanie. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.   

3. Przyjęcie protokołu z Posiedzenia Rady Społecznej SP ZOZ z dnia 09.02.2017 r.  

4. Analiza skarg i wniosków za rok 2016 wnoszonych przez pacjentów, z wyłączeniem spraw 

podlegających nadzorowi medycznemu. 

5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzisku Wielkopolskim opinii w sprawie rocznego sprawozdania z wykonania planu 

finansowego za 2016 rok,  

b) przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzisku Wielkopolskim opinii dotyczącej zmiany planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim na rok 2017, 

c) przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzisku Wielkopolskim opinii dotyczącej wydzierżawienia pomieszczenia.  

6. Sprawy bieżące. 

7. Zakończenie.  

Pan Antoni Kłak zapytał, czy ktoś z Członków Rady ma pytania, uwagi do proponowanego 

porządku obrad. Nikt z Członków nie miał uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  



3 
 

Ad 3) Następnie Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad  

– przyjęcie protokołu Rady Społecznej SP ZOZ z dnia 09.02.2017 r. Pan Antoni Kłak 

poinformował, że projekt  protokołu w formie elektronicznej trafił do wszystkich Członków 

Rady, aby mogli się z nim zapoznać i zapytał, czy ktoś z Członków Rady ma jakieś uwagi. 

Uwag do protokołu nie było, zatem dokonano przyjęcia protokołu w głosowaniu. Protokół 

przy jednym głośnie wstrzymującym został przyjęty.  

Ad 4) Kolejny punkt dot. analizy skarg i wniosków za rok 2016 wnoszonych przez pacjentów, 

z wyłączeniem spraw podlegających nadzorowi medycznemu.  

Pani Barbara Rożyńska – Szumska Dyrektor SP ZOZ przedstawiła informację na temat skarg 

i wniosków wnoszonych przez pacjentów za rok 2016 (informacja nt. skarg  

i wniosków stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

Pan Arkadiusz Pawłowski Członek Rady powiedział, że w dniu wczorajszym radny gminy 

Rakoniewice poinformował go, o problemach z udzieleniem pomocy choremu. Dodał, że syn  

tego radnego choruje na chorobę przewlekłą. Wzywając pomoc nie mógł się dodzwonić pod 

numer 112, kiedy telefon został w końcu odebrany odmówiono zadysponowania karetki. 

Dysponent skierował chorego do pomocy doraźnej. Pomoc doraźna odmówiła również  

przyjazdu do chorego. Zapytał, gdzie w tej sytuacji należy złożyć skargę.  

Pani Dyrektor SP ZOZ wyjaśniła, że skargę na Centrum Powiadamiania Ratunkowego 

(numer 112) należy złożyć do Wojewody Wielkopolskiego, a skargę na pomoc doraźną tzw. 

wieczorynkę należy złożyć do  szpitala w Wolsztynie. Poinformowała, że jedynym 

dysponentem karetek pogotowia jest Centrum Powiadamiania Ratunkowego w Poznaniu. 

Dodała również, że nie został rozpisany konkurs na wieczorową, nocną i świąteczną pomoc, 

aneksowane zostały obowiązujące umowy, dlatego też nadal wizyty u pacjentów z  gminy 

Rakoniewice obsługuje szpital w Wolsztynie. SP ZOZ w Grodzisku Wielkopolskim 

przyjmuje wyłącznie pacjentów z gminy Rakoniewice, którzy  zgłoszą się osobiście po pomoc 

w Izbie Przyjęć. Nie ma możliwości zgłaszania wyjazdów w ramach tzw. wieczorynki  

w szpitalu w Grodzisku Wielkopolskim dla mieszkańców gminy Rakoniewice. Pomocy  

w tym zakresie udziela SP ZOZ w Wolsztynie, gdyż to on ma podpisaną umowę z WOW 

NFZ na świadczenie tych usług.  

Pani Dorota Jaśkowiak Członek Rady poinformowała, że spotkała się ostatnio z sytuacją,  

w której dyspozytor przyjmujący zgłoszenie z numer 112 do pacjenta z glejakiem mózgu 

powiedział, że  ich rolą nie jest leczenie bólu.  Karetka jednak przyjechała, pomoc została 

udzielona,  ból został uśmierzony tylko na kilka godzin. Obecnie pacjent przebywa w szpitalu 

w Nowym Tomyślu.  
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Ad 5a) Podjęcie uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii w sprawie rocznego 

sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2016 rok.  

Pani Aleksandra Bendowska Główny Księgowy SP ZOZ przedstawiła sprawozdanie  

z wykonania planu finansowego za 2016 rok oraz informację na temat przyczyn powstania 

ujemnego wyniku finansowego brutto za 2016 r. (sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego SP ZOZ za 2016 stanowi załącznik nr 4 do protokołu, informacja na temat 

przyczyn powstania ujemnego wyniku finansowego brutto za 2016 r. stanowi załącznik nr 5  

do protokołu).  

Pani Barbara Rożyńska – Szumska zauważyła, że przebudowa wraz z rozbudową szpitala 

odbywała się w ciągłości pracy szpitala. Oddziały zamykane były tylko na czas  przenosin. 

Ogółem szpital nie pracował dwa miesiące,  licząc wszystkie przenosiny i  wynikającą z tego 

konieczność czasowego zaprzestania działalności w poszczególnych zakresach. Od miesiąca 

września do grudnia 2016 roku  szpital odrobił tę stratę, a na  niektórych oddziałach nawet 

przekroczony został kontrakt.  Założenie o nie przekroczeniu wysokości amortyzacji zostało 

osiągnięte. W rozbudowie szpitala oprócz Powiatu Grodziskiego jako głównego inwestora  

udział finansowy miały wszystkie gminy z terenu powiatu, a także w znacznym stopniu sam 

szpital. Dodała, że w I kwartale 2017 roku  widoczny jest wzrost kosztów energii 

elektrycznej, wody, gazu w związku ze zwiększeniem powierzchni szpitala.  

WOW NFZ zapłacił szpitalowi nadwykonania za 2016 rok. Zauważyła, że w 2016 roku była 

jeszcze możliwość dokonywania przesunięć między poszczególnymi zakresami, co dawało 

możliwość uzyskania dodatkowych środków finansowych.  W 2017 roku niestety takiej 

możliwości już nie będzie, nie będą również płacone nadlimity. W 2017 roku pojawia się 

wiele niekorzystnych elementów, które będą miały wpływ na wynik finansowy.  

W październiku br. ma wejść nowa ustawa dot. funkcjonowania szpitali i dopiero, wtedy 

będzie wiadomo jak to wszystko będzie funkcjonować i jak szpitale będą finansowane.   

Pan Kazimierz Breś Członek Rady Społecznej zapytał o stratę Oddziału Noworodkowego  

w kwocie 353 000,00 zł.  

Pani Dyrektor SP ZOZ poinformowała, że Oddział Noworodkowy był jedynym oddziałem,  

w którym kontrakt był większy, niż szpital notuje urodzeń. Szpital notuje średnio około 750 

urodzeń rocznie, a kontrakt był większy pomimo tego, że szpital nie był w stanie  

go wypracować. W rzeczywistości wyglądało to tak, że w stosunku do usług 

zakontraktowanych urodzeń było za mało, ażeby wypracować umowę. W 2017 roku kontrakt 
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nie będzie już tak wyglądał, płacone będą środki finansowe za urodzenia, nie będzie już tej 

luki.  

Pani Dorota Jaśkowiak zapytała o liczbę urodzeń w roku 2015 i 2016.  

Pani Barbara Rożyńska – Szumska zauważyła, że widoczny jest wzrost urodzeń. W 2016 roku 

było około 30 porodów więcej w stosunku do roku 2015.  

Pan Antoni Kłak zauważył, że podmiot tworzący również z dużym niepokojem śledził rozwój 

sytuacji finansowej SP ZOZ. Znaczny wzrost amortyzacji zniwelował niedobre dla podmiotu 

tworzącego skutki, wynikało to stąd, że „kredytowo” szpital był zmuszony spore środki 

finansowe wydać na konieczne zakupy, w tym również elementy wyposażenia.  Efekty tego 

widoczne są w znacznym wzroście wartości amortyzacji w roku 2016 w stosunku do 2015 r. 

Szpital miał również inne źródła finansowania, które pozwoliły odtwarzać majątek szpitala. 

Pani Kamilla Wieczorek Kierownik Referatu Kadr, Spraw Społecznych i Zarządzania 

Kryzysowego odczytała projekt uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii 

w sprawie rocznego sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2016 rok.    

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Uchwała zawierająca pozytywną 

opinię przy jednym głosie wstrzymującym została przyjęta (uchwała w sprawie 

przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Grodzisku Wielkopolskim opinii w sprawie rocznego sprawozdania z wykonania planu 

finansowego za 2016 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

Ad 5b) Podjęcie uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii dotyczącej zmiany planu 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku 

Wielkopolskim na rok 2017.  

Kamilla Wieczorek odczytała projekt uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii 

dotyczącej zmiany planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim na rok 2017.  

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Uchwała zawierająca pozytywną 

opinię została przyjęta jednogłośnie (uchwała w sprawie przedstawienia Dyrektorowi 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii 

dotyczącej zmiany planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim na rok 2017 rok stanowi załącznik nr 7  

do protokołu).  
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Ad 5c) Podjęcie uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii dotyczącej wydzierżawienia 

pomieszczenia.  

Pani Kamilla Wieczorek odczytała projekt uchwały w sprawie przedstawienia Dyrektorowi 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii 

dotyczącej wydzierżawienia pomieszczenia.  

Pani Barbara Rożyńska – Szumska poinformowała, że na jednym z poprzednich posiedzeń 

informowała o możliwości świadczenia w szpitalu usług z zakresu badań tomografem 

komputerowym. Firma, która zechciałaby podjąć się tego zadania prowadziłaby pracownię 

radiologiczną - RTG i pracownię tomografu komputerowego -TK. Po stronie firmy byłby 

zakup odpowiedniego sprzętu, przystosowanie pomieszczeń. W chwili obecnej szpital jest  

w trakcie opracowywania regulaminu ofert. Rzeczoznawcy potencjalnych inwestorów  na 

podstawie prawa atomowego stwierdzili, że powierzchnia, którą szpital oferował. tj. 64,82 m2 

(aktualnie są to pomieszczenia pracowni RTG i  pomieszczenia dawnej rejestracji) jest za 

mała. Przypomniała, że Rada Społeczna SP ZOZ w sprawie wydzierżawienia tych 

pomieszczeń wyraziła już swoją opinię na posiedzeniu w dniu 15 września 2016 roku. 

Dodała, że SP ZOZ, aby spełnić wymogi prawa atomowego musi wydzierżawić kolejne 

pomieszczenie przyległe do dawnej rejestracji  – gabinet lekarski Izby Przyjęć. 

Wydzierżawienie tego gabinetu odbyłoby się bez uszczerbku dla Izby Przyjęć, gdyż zwolniły 

się pomieszczenia po poradni chirurgicznej, która została przeniesiona do nowego skrzydła  

i w tej lokalizacji może funkcjonować gabinet lekarski Izby Przyjęć. Dodała, że szpitalowi 

bardzo zależy na tym, aby mieć w swoich strukturach badania TK. Badanie TK staje się 

standardowym badaniem w diagnostyce. Przewożenie pacjentów na to badanie do innych 

placówek generuje koszty np. w ubiegłym roku SP ZOZ był zmuszony zakupić nową karetkę 

transportową, gdyż poprzednia nie nadawała się już do przewozu.  

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Uchwała zawierająca pozytywną 

opinię została przyjęta jednogłośnie (uchwała w sprawie przedstawienia Dyrektorowi 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku Wielkopolskim opinii 

dotyczącej wydzierżawienia pomieszczenia stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  

Ad 6. Sprawy bieżące.  

Pani Natalia Odważna Naczelnik Wydziału Inwestycyjno – Gospodarczego i Dróg 

przedstawiła prezentację dot. przebudowy i rozbudowy Oddziału Chirurgicznego  

z Pododdziałem Gastroenterologicznym (prezentacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
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Pan Przewodniczący poinformował, że kolejne posiedzenie Rady Społecznej przewidziane 

jest na miesiąc czerwiec br.  

Posiedzenie zakończyło się o godzinie 14.00. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Posiedzenie prowadził: 

Pan Antoni Kłak – Przewodniczący Rady  

 

Protokołowała 

Kamilla Wieczorek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


